
Medlem af Folketinget Michael Astrup Jensen (V) har den 8. marts 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. S 2506 til økonomi og indenrigsministeren, som her-
med besvares.

Spørgsmål S 2506:
”Finder ministeren det hensigtsmæssigt, at e-mails til Statsforvaltningen i Midt-
jylland printes og fragtes med lastbil til sagsbehandlerne i resten af regionen, 
fordi de gældende arkivbestemmelser kræver, at hvis blot en sagsakt er i pa-
pirform, skal hele sagen være en papirsag?”

Svar:
Statsforvaltningen Midtjylland har overfor mig oplyst, at al post til statsforvalt-
ningen Midtjylland, herunder elektronisk post, modtages i statsforvaltningens 
hovedkontor, hvor den journaliseres, og hvor elektronisk post i den forbindelse 
udskrives, inden posten fordeles til sagsbehandlerne. Transporten sker fra dag 
til dag, således at sager og sagsakter, der afsendes om eftermiddagen, kan 
fordeles i Aarhus næste dags formiddag. 

Statsforvaltningen Midtjylland oplyser desuden, at den fysiske transport af 
sager og sagsakter er en praktisk foranstaltning grundet papirbaserede sags-
gange. Transporten skyldes derfor ikke de gældende arkivbestemmelser.   

Jeg er meget optaget af, hvordan vi kan udvikle og forny den offentlige sektor 
– hvordan vi kan gøre tingene på en bedre og smartere måde. Vi skal sikre, at 
opgaverne løses på den mest effektive måde, og bedre anvendelse af digitali-
sering er et vigtigt redskab i den sammenhæng.

Statsforvaltningerne er i gang med at digitalisere sagsgangene, og ved over-
gang til digitale sager vil den fysiske transport af sager og sagsakter ophøre. 
Overgangen til digital sagsbehandling forventes at ske i november 2012. 

Med venlig hilsen
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